
Kemiönsaaren vanhus- ja vammaisneuvoston sekä Paraisten 

vanhusneuvoston ja vammaisneuvoston yhteisen kokouksen pöytäkirja 

Aika:  28.11.2023 klo 13.00–14.50 

Paikka:  Hotel Pargas, Rantatie 1 

Läsnä: 

Kutsutut Kemiönsaaren vanhus- ja vammaisneuvostosta 

Edmark Ghita  puheenjohtaja 
Antikainen Esko jäsen 
Forne Ingmar  jäsen 
Johansson Ben jäsen 
Raita Janina  jäsen 

 

Kutsutut Paraisten vammaisneuvostosta 

Bäckström Nina puheenjohtaja  klo 13–14 
Alstrand Ulla  jäsen 
Andersson Christian varapuheenjohtaja klo 13–14 
Lehtilä Elina  jäsen  klo 13.00–14.30 
Lindman-Korpi Regina jäsen 
Nordström Mats jäsen 
Stolzmann Marianna jäsen  klo 13–14 

Ylimääräisenä: 
Helin Robert  Mats Nordströmin ohjaaja 
Sandberg Emilia Marianna Stolzmannin avustaja 

 

Paraisten vanhusneuvosto 

Nyberg Widar  puheenjohtaja 
Björklund Inger jäsen 
Ginman Leif  jäsen 
Jansson Marita jäsen 
Karlsson Inger  jäsen  klo 13.00–14.32 
Kronqvist-Sundström Clara jäsen 
Lindqvist Yngve jäsen 
Planting Ann  jäsen 
Salonen Markku varapuheenjohtaja 
Åkerfelt Bertil  jäsen 
 
Knuts Åsa  sihteeri 

Vieras 

Ulrika S. Lundberg Varhan palvelualuepäällikkö Teamsin välityksellä klo 14.00–14.40 

 



Yhteinen kokoustilaisuus alkaa lounaalla Hotel Kalkstrandin Hunger &Törst -ravintolassa klo 12. Sen 
jälkeen varsinainen kokous ravintolan kabinetissa klo 13.  
 

1. Kokouksen avaaminen 

Vanhusneuvoston puheenjohtaja Widar Nyberg avasi kokouksen. 

 

2. Kokouksen laillisuus ja koolle kutsuminen 

Kokous todettiin laillisesti koolle kutsutuksi. 

 

3. Vuoden 2023 esteettömyysteko -palkinnon jako 

Vammaisneuvosto päätti edellisessä kokouksessaan myöntää tämän vuoden 

esteettömyystekopalkinnon K-market Korpo Handelille. Palkinnon otti vastaan kauppias 

Christian Eklund. Perusteluna palkinnon myöntämiselle oli se, että Korpo Handel on 

kehittänyt kaupan esteettömyyttä eri tavoin. Toimittaja Malin Johansson kirjoittaa Paraisten 

Kuulutuksiin ja Åbo Underrättelseriin artikkelin palkinnon myöntämisestä. 

 

4. Neuvostojen esittely 

Neuvostojen jäsenet esittäytyivät esittäytymiskierroksella. 

 

5. Muut asiat 

• Neuvostojen puheenjohtajat esittelivät lyhyesti, millaisten asioiden parissa neuvostot 

työskentelevät. 

• Voidaan todeta, että liikuntatoiminnassa Kemiönsaari on paljon edellä Paraista. 

• Ongelmia saada kirjelmiä läpi. Joskus voi kestää kuukausia ennen kuin ne käsitellään, 

joskus lyhyemmän aikaa. Todettiin, että vastauksen saa nopeimmin ottamalla 

henkilökohtaisesti yhteyttä viranhaltijoihin, joita kirjelmä koskee. 

• Neuvostojen näkyvyyttä pyritään lisäämään. 

 

Varhan vanhusneuvoston kokoukset: 

• Kaikki pöytäkirjat vain suomeksi, vaikka ruotsinkielisten pöytäkirjojen tarpeesta 
on huomautettu useita kertoja. 

• Liian vähän kokouksia, joissa on liikaa sisältöä ja liian vähän keskusteluja.  

• Esityslista tulee liian myöhään, vain kaksi päivää ennen kokousta. 

• Etukäteen on mahdollista ilmoittaa, jos kokouksessa halutaan ottaa esille jokin 
paikallinen asia. 

 

6. Palvelualuepäällikkö Ulrika Lundberg, ajankohtaista informaatiota 

Palvelualuepäällikkö oli valitettavasti estynyt osallistumasta henkilökohtaisesti, joten yhteys 

muodostettiin Teamsin välityksellä. 

• Varhan palvelustrategia on valmis. 

• Vanhustenhuollon palveluverkosto ja budjetointi ovat työn alla.  

• Sisäiset prosessit vievät paljon aikaa, eli kaikki ohjeet pyritään saamaan toimimaan 

samalla tavalla kaikille. 

• Parhaillaan ollaan rakentamassa uutta palvelumuotoa, kuntoutustoimintaa. 

 



• Tällä hetkellä tehdään paljon työtä Kemiönsaaren uuden asumisyksikön tiimoilta. 

Aikataulu on vielä auki. Ulrika Lundberg vierailee Kemiönsaaressa 4.12. 

 

• Digitaalinen etäkotihoito (etähoiva) on jo käytössä Turussa ja Raisiossa ja nyt tämä 

palvelumuoto otetaan käyttöön myös Paraisilla ja Kemiönsaaressa. Varha omistaa 

laitteiston, mutta asiakkaaseen käytetystä ajasta laskutetaan. Digitaalinen kotihoito 

toimii tabletin kautta, ja tämä palvelu ainoastaan täydentää kotona annettavaa 

hoitoa. Myös niiden luo, joilla on digitaalinen kotipalvelu, tehdään kotikäyntejä. 

Digitaalista kotipalvelua tarjotaan vain uusille asiakkaille. 

 

• Valvontakäynnit. Käyntejä tehdään useimmiten silloin, kun asiakkaalta on tullut 

ylimääräinen hälytys. Henkilökunta tarkistaa silloin, että asiakkaan kotona on kaikki 

kunnossa. Valvontakäyntejä tullaan vielä kehittämään. 

 

• Yhteisöllistä asumista pyritään tällä hetkellä lisäämään kaikkialla. Yhteisöllinen 

asuminen muistuttaa vanhaa palveluasumista, mutta niiden erona on se, että 

henkilökuntaa ei välttämättä ole paikalla vuorokauden ympäri, vaan henkilökunnan 

sijaan asiakkaat käyttävät hälyttimiä. Tällaisissa asumisyksiköissä on päivittäin tarjolla 

jonkinlaista yhteistoimintaa, kuten esimerkiksi kontakteja, askartelua ja erilaisia 

kuntoutusmuotoja yhteenkuuluvuuden ja turvallisuuden lisäämiseksi. 

 

• Kemiönsaaressa ja Paraisilla on jäljellä 11 laitospaikkaa. Sitä mukaa kuin paikkoja 

vapautuu, ne muutetaan ympärivuorokautisiksi hoitopaikoiksi. Henkilöstömitoitus on 

laitoshoidossa ja ympärivuorokautisessa hoidossa sama. 

 

 

Kokous päätettiin klo 14.50.  

 

toimeksi saaneena 
Åsa Knuts 
vanhusneuvoston ja vammaisneuvoston sihteeri 


